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Nikdy bych nečekal, že 
na tak malé vesnici jako je 
ta naše, kde se všichni lidi 
znají a navzájem si vidí do 
talíře, dorazí nešvary 
z města v podobě malová-
ní sprejem na soukromé a 
obecní objekty, což se le-
tos v naší obci objevilo. 
Vandalové, kteří si neváží 
soukromého ani obecního 
majetku a malují po fa-
sádách rodinných domů, 
autech, autobusové čekár-
ně a přípojných sloupcích 
na plyn a 
e l e k t r i k u , 
musí počítat 
v případě 
odhalení, že 
budou muset 
uvést vše do 
půvo d n í ho 
stavu na své 
n á k l a d y , 
v případě 
nezletilých to 
bude starost 
rodičů. Po-
kud se objeví 
další případy 
a bude před-
nesena stíž-
nost na OÚ, podáme trest-
ní oznámení na neznámé-
ho pachatele. 
Co se týče místní prodej-
ny, nejsou prozatím žádné 
vyhlídky na její znovuote-
vření. Od posledního uza-
vření v naší obci má Jed-
nota požadavek na Úřadu 
práce na obsazení provo-
zovny vedoucí a zatím se 
nikdo nepřihlásil. Pokud 
by měl zájem někdo 
z našich občanů, může se 
přihlásit na OÚ nebo pří-
mo na Jednotě. Na dotaz, 
zda nemají v úmyslu pro-

dejnu prodat k jiným ú če-
lům, jsem byl ujištěn, že o 
tom neuvažují. Pokud by 
se tak stalo, byla by obec 
Dolce oslovena jako prv-
ní. 
Zastupitelstvo obce od-
souhlasilo na svém zase-
dání, že každému naroze-
nému dítěti, které bude 
trvale přihlášeno v naší 
obci  věnuje dárek 
v hodnotě jednoho tisíce 
korun. 
Starosta obce Dolní Luka-

vice pan Vítězslav Opálko 
poslal na obec  děkovný 
dopis našim hasičům za 
zásah na rozsáhlém a vel-
mi nebezpečném požáru 
stohu lisované slámy na 
okraji obce Dolní Lukavi-
ce. Požár byl blízko bu-
dov a vlivem značného 
sucha a západního větru 
se velmi rychle šířil 
k obytné zástavbě. Díky 
včasnému zásahu profesi-
onálních a dobrovolných 
sborů hasičů byl požár 
lokalizován a nedošlo 
k dalším škodám. 

V srpnu jsme byli pode-
psat smlouvu o přidělení 
f i n a n č n í  d o t a c e 
z Programu stabilizace a 
obnovy venkova na Kraj-
ském úřadu Plzeňského 
kraje. Žádali jsme o do-
taci na rekonstrukci ve-
řejného rozhlasu ve výši 
180.000,- Kč, bylo nám 
přiděleno 100 000,- Kč. 
Krajský ú řad převedl 
f inanční prostředky 
v měsíci září na náš účet. 
Závěrečné vyúčtování 

akce musíme 
předložit na 
Krajský ú řad 
do konce lis-
topadu letoš-
ního roku.  
V měsíci září 
se dodělávaly 
práce na bu-
dově OÚ, 
které byly 
součástí plá-
nované akce 
na tento rok. 
Jednalo se o 
n a t í r á n í 
oken, dveří a 
vrat požární 

zbrojnice. Práce provedl 
Petr Louda. 
V měsíci říjnu budeme 
žádat prostřednictvím 
firmy CTS corportion o 
dotaci na opravu míst-
ních komunikací v obci. 
Podklady pro podání do-
tace na opravu cest má-
me připravené. Pokud 
budeme úspěšní a získá-
me dotaci, tak by se akce 
realizovala v roce 2009. 
Přeji Vám krásný pod-
zim plný aktivní činnosti. 

 starosta obce 
St.Ziegler 

Starosta občanům 

říjen 2008 
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• Dlouhé večery 

• Volby  do krajského zastupitelstva 

OZNÁMENÍ  OÚ:  
 

VOLBY  DO  ZASTUPITELSTVA 
PLZEŇSKÉHO KRAJE 

 

 
 
 
 

se uskuteční ve dnech  17. – 18. 10 2008 
(pátek od 14.00  -  22.00 hod., sobota  8.00  -  14.00 hod.) 
 

okrsek č. 1  =  zasedací místnost OÚ v 1. patře 
(pro občany s trvalým pobytem v obci Dolce) 



bezpečný provoz. Po skončení všech 
potřebných oficialit revize, proběhla 
v přátelském ovzduší diskuze 
s příkladným pohoštěním. Na závěr 
se revizoři spontánně shodli, že pro-
vedení udírny za použití těchto ma-
teriálů je originální  a ojedinělé, kte-
ré nemá v okolí konkurenci a zaslu-
huje si uznání. 

Ma  

holubů, kteří se 
snažili zobnout 
něco ,,na zub“. 
Tiše jim poví-
dám: ,,Jo, ho-
loubkové, máte 
smůlu, země-
dělci si zakou-
pili pro p řevoz 
zrní nové speci-
ální vleky, tak-
že již netrousí 
zrní jako dříve. Proto vám nic jiného 
nezbývá, než zaletět  na pole nebo 
vám musí hodit váš pán, má-li co“. 

Pokračoval jsem ve své obchůzce dál 
a pokradmu pozoroval prázdná chát-
rající stavení. V momentě jsem si 
vybavil jejich bývalé majitele, co by 
tomu říkali, kdyby to viděli. Došel 
jsem až k bývalé obecní studni u čp. 
26, kde mě opět uvítalo malé stádo 
koníků obou pohlaví v tak ,,halabala“ 
provedené ohradě, odkud, jak jsem 
slyšel nelegálně   několikrát   utekli   
a   šli   na ,,návštěvu“ k sousedům. Při 
pohledu na koníky mi došlo, že asi 
patří do stejné domácnosti, jako ty 
holubi. Jelikož jsem neměl splněnou 
normu v délce dřívějších výšlapů, 
pustil jsem se po hrázi rybníka cestou 
na Agnes a obráceným směrem 

Velmi často chodívám se svým psem 
Brokem na krátké výšlapy, ale větši-
nou stále stejným směrem. Vždy mo-
je kroky vedou kolem ,,Rigipsu“ a 
dále k ,,Doubkům“, při lese na Agnes, 
Štíhlov a zpět. Většinou se mi povede, 
že poklábosím s patriotem Štíhlova  
Jardou  Fořtem. On je rád, že při-
jde ,,živá duše“ v ty končiny a může 
si popovídat. Je to paradox, když na-
píši, že i já jsem vděčný za toto setká-
ní. Přestože žiji v centru obydlené 
obce,  od  té  doby,  co  je uzavřený 
krám,       nevidím     na      chodní-
ku ,,živáčka“. Při poslední vycházce 

do těchto končin jsem si všiml, že i na 
Dolcích existují, nebo začínají existo-
vat ,,sprejeři“. První (aspoň doufám) 
výtvor si vyzkoušeli na Agnese, na 
rohovém obytném stavení čp. 90. 
Škoda, neboť tato nemovitost už je 
tak k politování, protože její majitelé 
snad zapomněli, že ji vlastní a měli by 
jí udržovat. Při dalším výšlapu jsem 
se rozhodl jíti sám a jiným směrem. 
Pustil jsem se po chodníku, po kte-
rém jsem již tuze dlouho nešel. Dora-
zil jsem až na roh bývalé hospody a 
měl namířeno obhlédnout budovu 
prodejny, neboť jsem se doslechl, že 
se tam něco děje. Na place před pro-
dejnou mě uvítalo hejno pracovitých 

k domovu. Když jsem vyšel na zmí-
něnou cestu, upoutala můj zrak pri-
mitivní ohrada s boudou. Lámal 
jsem si hlavu, co je to zase za novotu. 
Omlouvám se naší dorůstající mlá-
deži, neboť jsem to  měl  na  ně,  že  
je  to zase nějaké ,,obydlí“ na lum-
párny. Vzpomněl jsem si na dnešní 
třicátníky, kteří rovněž takovou bou-
du zbudovali, ale na zákrok starosty 
obce ji museli zbourat. Později jsem 
se dozvěděl pravdu, co se tam chová. 
Nechtěl jsem tomu uvěřit, že je to 
vůbec možné v takových podmín-
kách něco chovat, bez ohledu na roč-
ní období. Žijeme na vesnici, kdy 
v každém stavení se většinou chovalo 
domácí zvířectvo, ale s tím rozdílem, 
že každý choval to, na co měl vhodné 
prostory, aby neobtěžoval své okolí. 
To, co se dnes v obci děje je již pro-
blém letitý, ale pro mnoho lidí v obci 
nepochopitelný. Toto všechno je 
umocněno tím, že se to provozuje 
bez příslušnosti chovatele k obci. 
Láska ke zvířatům není omluva, ne-
boť v případě ustájení u rybníka 
bych řekl pravý opak. 

Ma 
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místní samosprávy a majitel sousední 
nemovitosti. Komise pečlivě dosud 
nedokončené, ale již částečně funkční 
zařízení po stránce bezpečnosti dů-
kladně prohlédla, dokonce i okusila 
obsah udírny, zda se nejedná o zá-
vadný produkt. Protože nebyly shle-
dány žádné závady, komise dala sta-
vebníkovi termín na dokončení celé-
ho zařízení, aby mohla být vykonána 
konečná revize 
s vystavením 
protokolu pro 

V minulém čísle Občasníku pod ná-
zvem „Obec a lufťák“ byla popisová-
na mravenčí a příkladná práce míst-
ního chalupáře. V článku byla zmiňo-
vána mimo jiné i výstavba udírny na 
tuhá paliva, kde je možné nebezpečí 
vzniku ohně. Z těchto důvodů byla 
vyslána na tuto stavbu revizní komise 
složená ze starších zkušených hasičů, 
na slovo vzatých odborníků na topid-
la, vnitřní úpravu udíren a kouřovo-
dů. Aby revize nabyla důležitosti, byli 
přizváni i dva čelní představitelé 

V říjnu oslavil své životní jubileum 
pan Jaroslav Fořt 
čp. 42  -   83 let 

 

29. listopadu 2008 oslaví 50 let spo-
lečného života manželé 
Josef a Anna Bultasovi            

čp. 84 

Naši 
jubilanti 

D OL CKÝ  OB Č AS NÍK 

Kontrola  bez  závad 

Poznatky z pěší zóny 



Konečně spokojenost 
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Víte že ... 
Neznalému člověku bývá divné, že u 
nás, ale i v okolí naší obce se říká ,, … 
na Dolcích“, nikdy však ,, v Dolcích“. 
Sám jsem se přesvědčil o tomto rčení, 
když jsem pročítal sešity ,, Politický 
okres Přeštický“, vydané v roce 1900. 
V jedné pasáži o rozdělení katastru a 
myslivosti se píše: ,, … , že na Dolcích 
( ne v Dolcích ) byla obora ku chovu 
vysoké a černé zvěře …“. Tady je 
důkaz, že toto rčení ,, na Dolcích“ je 
již vžité daleko přes 100 let.  

Říšským záko-
nem ze dne 5. 
března 1862 a 
zemským – 
obecním zříze-
ním z roku 
1864 byl zřízen 
v každé obci obecní výbor. Tento vý-
bor se volil na 3 roky a dozíral a spra-
voval věci obecné. Dřívější správu 
obce vedl rychtář, který jako znak 
moci měl takzvané ,,právo“ , to byl 

Nohejbalový  „DODNA  KLUB  DOLCE“ 

novou. Zároveň byl požádán obecní 
úřad o finanční spoluúčast. Zastupi-
telstvo obce na svém řádném zasedá-
ní odsouhlasilo přispět hasičům část-
kou 70.000,- Kč. S touto částkou bylo 
počítáno při přípravě obecního roz-

počtu na rok 2008. 
To vše už je minu-
l o s t í ,  n e b oť 
v červenci 2008 při-
vezl starosta hasičů 
Zdeněk Bultas spolu 
se strojníkem Mírou 
Mrázem vysněnou 
stříkačku již do ob-
ce. Stříkačka celkem 
přišla na 117.184,- 
Kč. Zbytek peněz 
(47.184,- Kč) bylo 
doplaceno z hasičské 
pokladny. Tímto se 
prokázala velmi 
dobrá spolupráce 
obecní samosprávy a 
místních hasičů jako 

jediné složky v obci, která již po 
dlouhá desetiletí zajišťuje různé spo-
lečenské akce v obci ve prospěch nás 
– občanů. 

Ma 

květnu, kdy bylo „Za Párníkem“  
okrskové hasičské cvičení, se „kalich“ 
nespokojenosti dovršil“. Seděl jsem 
při této soutěži se svými vrstevníky u 
pohárů v blízkosti startovací základ-
ny. Tam jsme posoudili všichni společ-

ně, že naši chlapci mají pravdu, neboť 
byli při této soutěži jediní, kteří cvičili 
s řadovou neupravenou stříkačkou. Po 
této soutěži na výborové schůzi hasičů 
se o tomto jednalo a bylo domluveno 
stříkačku pro soutěže nechat vyrobit 

Naši mladí chlapci, kteří absolvují už 
léta generace po generaci různá hasič-
ská klání, se konečně dočkali nové 
stříkačky upravené pro hasičské sou-
těže. Co tomu předcházelo? Ještě před 
10 – 15 lety se při soutěži kontrolova-
lo, aby všechna soutěžící družstva mě-
la stejné podmínky. Tím je myšleno, 
aby stříkačky nebyly nějakým způso-
bem upravovány pro dosažení většího 
výkonu. V té době jezdily všechny sbo-
ry na soutěže se stroji, které byly záro-
veň používány při hašení případného 
požáru. Postupem doby se pomalu 
začaly stříkačky podomácku upravo-
vat, vylepšovat a rozhodčí tyto úpravy 
při soutěžích tolerovali. Tím začaly 
být markantní rozdíly v dosaženém 
čase při soutěžích. Došlo to tak daleko, 
že některé „bohatší“ obce zakoupily 
svému hasičskému sboru novou vý-
konnější stříkačku, která je používána 
jen na soutěže. Naši chlapci, přestože 
se snažili (tím je nechci chválit) dosáh-
nout co nejlepšího času, byli vždy o 10 
– 15 vteřin pomalejší. Důvodem byla 
stříkačka, která nestačila dotlačit včas 
vodu do obou proudů. Chlapce tyto    
dosažené    výsledky     mrzely,  
„brblali“, ale cvi čili dál, aby vyhověli 
představitelům výboru. V loňském 

tě se umístili: Tomáš Sajdl s Lukášem 
Loudou, druhým místem zazářili: 
Michal Fořt s Vaškem Šilingem a na 
nejvyšší  pozici s nejlepším výsled-
kem se předvedli: Míra Paluch a Zde-
něk Bultas ml.  Všem blahopřejeme a 
těšíme se na další turnaj v roce 2009. 

Pavel  Jeslínek 

vá). Turnajem vládla dobrá nálada i 
přesto, že déšť, který nás doprovázel 
téměř celou neděli, byl velmi vytrvalý. 
Nikdo však soutěž nevzdal a celá se 
dohrála až do samého konce a to se 
schylovalo  k osmé hodině večerní. 
Turnaj byl dohrán a nezbývalo nic 
jiného, než 
vyhlášení vítě-
zů a předání 
věcných cen. 
Na třetím mís-

Tak, jak je tomu každým rokem, i 
letos se uskutečnil nohejbalový turnaj 
dvojic, který byl pořádán Lubošem 
Loudou a Karlem Veitem společně 
s dalšími aktéry tohoto sportovního 
klání. Akce byla velmi zdařilá, až na 
nepřízeň zářijového počasí. Letos jsme 
pěkně zmokli stejně jako v jednom 
z předchozích roků. I přesto byla 
účast vcelku slušná a to 10 dvojic včet-
ně 3 mladých žen ( Andrea Bultasová, 
Kristýna Bultasová a Petra Jeslínko-

závitek v kůži zašitý, kterým udeře-
ním na stůl, rychtář řešil různé spory 
a hádky.  

Ma 
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• V říjnu mráz a větry – leden, 
únor teplý. 

• Když dlouho listí nespadne, 
tuhá zima se přikradne. 

• Když na začátku listopadu 
sněží, mívá pak sníh výšku 
věží. 

• Svatá Alžběta se sněhem při-
létá (19.11.). 

• Zimavý, sněhový prosinec 
předpovídá požehnaný úrod-
ný rok. 

 
 

Příroda 
,,Jedině příroda ví, co chce – nikdy 
nežertuje a nikdy nedělá chyby, ty 
dělá jen člověk.“ 

• J. W. Goethe 

Pranostiky 

zástupce provozu Dolce Stanislav 
Kasl, firma Gastop – Zdeněk Štěpán 
a paní Radka Hiková. Všem sponzo-
rům patří upřímné poděkování. Vy-
dařená akce byla umocněna dobrým 
umoudřeným počasím, dobrou na-
bídkou občerstvení včetně večerní 
taneční zábavy, i když byla zazname-
nána menší účast tanečních párů než 
bývá obvyklé.  Závěrem bych chtěl 
všem, kteří se na přípravě a celé or-
ganizace soutěže podíleli, upřímně 
poděkovat a popřát do další záslužné 
práce hodně zdaru. 

Ma 

ků. Jako hlavní cena pro vítězné 
družstvo, které dosáhlo nejlepšího 
času, bylo pěkné uzené sele. Jinak 
všechna družstva obdržela diplomy a 
tašku různých pozorností. Celá sou-
těž proběhla v přátelském a sportov-
ním duchu. Za toto celkové vystupo-

vání a chování 
při soutěži všem 
družstvům podě-
koval starosta 
naší obce a záro-
veň je pozval na 
9. ročník v roce 
2009. Na konání 
této soutěže jako 
sponzoři přispě-
la firma Nábytek 
Dolce Zdeněk 
Bultas, firma 
S t a v o g l o b a l -

V sobotu 23. srpna 2008 pořádali naši 
hasiči již 8. ročník soutěže družstev 
v hasičském sportu ,,O pohár starosty 
obce“. Toto hasičské klání se stalo 
každoročně zvyklostí v měsíci srpnu. 
V tento den přijelo ,,Za Párník“ 6 
družstev mužů a 5 družstev žen, které 
podporovalo mnoho 
příznivců z jejich 
obcí. Z mužů přijelo 
družstvo z Lub, 
Hrad čan, Únětic, 
Dolní Lukavice, sa-
mozřejmě družstvo 
Dolců a obhájci loň-
ského prvenství muži 
z Malince. Za ženy 
přijelo bojovat druž-
stvo z Příchovic, Úně-
tic, Chlumu a dále 2 
družstva ze Štěnovic. 
Celá soutěž probíhala 
dvoukolově, kde byl 
počítán dosažený 

lepší čas. Loňské vítězství 
v kategorii mužů obhájili bezkonku-
renčně opět muži z Malince, kteří 
dosáhli nejlepšího času, který kdy 
byl u nás při soutěži dosažen a to 
16,51 vteřin. Druzí byli muži 
z Únětic a třetí muži z Hradčan. 
Naši chlapci byli čtvrtí. U žen vyhrá-
lo družstvo z Únětic, druhé byly 
ženy ze Štěnovic II. a třetí ženy 
z Chlumu. Všechna družstva umís-
těná do třetího místa obdržela pohá-
ry a vítěznému družstvu mužů 
z Malince byl zapůjčen na dobu 1 
měsíce ,,Putovní pohár“, na kterém 
jsou vyznačena jména vítězných 
družstev všech 7 předešlých roční-

Vydařené sobotní odpoledne 

�Dolcký občasník� 
Vydává OÚ Dolce, zodpovídá: Josef Macháček, vychází čtvrtletně, cena výtisku: bezplatně, registrováno: MK ČR E 15544, počet výtisků 75 
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Příloha 

Po smrti Josefa Beneše, posledního 
příslušníka tohoto rodu, zdědila dům 
dcera Růžena, která prodala tento 
dům dnešnímu majiteli Ing. Majoro-
vi. Dům čp. 37 vlastnila rodina 
Rádlova. Po chalupě se stále udržuje 
přezdívka ,,U Rouháčků“. Majitelem 
tohoto domu je poslední příslušník 
rodu Rádlů, Václav Rádl. Dům čp. 
38 do nynější podoby postavil v roce 
1921 Vojtěch Zavadil. Jména po 
chalupě   byla používána ,,U Loren-
ců“, ,,U Levorů“, a pak ,,U Zavadi-
lů“. Dnešním majitelem tohoto domu 
je nevlastní syn Bohumila Zavadila 
Jaromír Francl. Původní chalupa čp. 
39, jejímž majitelem byl Rout a říka-
lo se tam po chalupě ,,U Stesků“. 
Došková chalupa stála při cestě. Pak 
se do této chalupy přiženil z Vlčí 
Dvořák, který postavil všechny bu-
dovy do dnešní podoby, ale na dluh. 
Jelikož špatně hospodařil, přišel veš-

kerý majetek do 
dražby. V dražbě 
ho koupil za úřední 
cenu Josef Veselý, 
který byl námořní-
kem. Po koupi zde 
začal hospodařit 
příbuzný Josefa 
Veselého Josef Vo-
káč. Dnešními ma-
jiteli jsou manželé 
Bultasovi.  Původní 
majitel domu čp. 
40 byl Václav Bul-
tas. Po chalupě se 
dlouhá  léta říka-
lo ,,U Terezáků“. 
V roce 1931 syn 
Václava Bultase 
Josef, vyučený ob-
chodní příručí, si 
doma z jedné míst-
nosti otevřel ob-
chod s koloniálním 
zbožím. Pro malé 
nevyhovující pro-
story přestěhoval 
krám do čp. 2 a 
nakonec do čp. 49 
(bývalý byt nájem-
ce dvora Alfreda 
Thiebena). Do čp. 

40 se doženil Matěj Benedikt. Dneš-
ními majiteli p řestavěného domu 
jsou manželé Jeslínkovi. 

Ma 

Dům čp. 30 vlastnila rodina Veselých. 
Přezdívka po chalupě ,,U Matoušů“ p ře-
trvává do dnešních dnů. Dům před lety 
zakoupili manželé Matějkovi a byl vyu-
žíván na rekreační pobyt. V současné 
době je trvale hlášena v naší obci paní 
Matějková. V dřívější době byl majite-

lem domku čp. 31 Bartoloměj Trázník. 
Po chalupě se říkalo, ale ještě dodnes 
říká ,,U Andrásků“. Dcera Bartoloměje 
Trázníka Anna se provdala za Josefa 
Zieglera, syna hostinského ,,U Jelena“ 
čp. 4. Tímto přešel majetek Trázníků na 
rod Zieglerů. Je známo, že Josef Ziegler 
po 1. světové válce zastával v naší obci 
funkci starosty obce. Majiteli domu čp. 
32 byli manželé Průchovi. Po chalupě se 
ujmula přezdívka ,,U Husáků“, která je 
používána starší generací obce do dneš-
ních dnů. Dcera posledního majitele 
z rodu Průchů se provdala za Zdeňka 
Nového z Příchovic. Po chalupě přetrvá-
vá ještě přezdívka ,,U Průchů“. Dům čp. 
33 je bývalá hájovna, ve které bydlela 
řada hajných. Ve starých pamětech je 
vzpomínán: Nosek, Koskuba, Mašek, 
Rudolf, Šustr, Křen a Veselý. V nedávné 
době i kočí Pavel Suchý, Rudolf Žák a 
Vojt ěch Szabó. Dnešním majitelem této 
nemovitosti je syn manželů Uhlířových 
Karel. Dům čp. 34 vlastnila rodina Be-
nešova. Po chalupě se říkalo, ale stále 
říká ,,U Michalů“. Původní chalupa 
pokrytá doškami stála v půli zahrady, 
blíže k čp. 38 a u ní stávaly dvě mohutné 
hrušky. V roce 1927 Karel Beneš staré 
stavení zboural a postavil nové do dneš-
ní podoby. Nyní je majitelem vnuk Mi-
loš Šrámek. Starý dům čp. 35 stával 
podél silnice dvorkem k rybníku. Tento 
dům za 1. světové války vyhořel, když 
ho měl v nájmu jakýsi kupec Felix 

z Kotousova. Ten měl dům vysoce 
pojištěný a když měl zboží z velké 
části vyprodané, dům vyhořel. 
Jakmile kupec obdržel pojistné, 
z naší obce se vystěhoval.  Spáleniště 
zakoupil Jan Sladký, který vystavěl 
dům nový. Dnes i tento dům je zbo-

řen a postaven dům 
nový, patrový, jehož 
majitelem je Václav 
Louda. Dříve se říkalo 
po chalupě ,,U Krišto-
fů“ a později ,,U Slad-
kejch“. V domě čp. 36 
bydlela rodina Matěje 
Beneše. Starý dům 
doškami pokrytý stá-
val dále v ulici při 
hranici zahrady čp. 
23. Po chalupě se říka-
lo, ale ještě dnes je 
mnohdy používaná 
přezdívka ,,U Pe-

lechů“. Ke konci 19. století zastával 
úřad starosty obce Šebestián Beneš, 
za jehož starostování byly vykopány 
2 obecní studny u čp. 26 a u čp. 35. 

VÝM ĚNA  OBČANSKÝCH  PRŮKAZ Ů 
 

Platnost občanských průkazů bez strojově čitel-
ných údajů vydaných do 31.12.2003 končí nejpoz-
ději 31. prosince 2008! 
 

Tato výměna nepodléhá správnímu poplatku. 
 

Výjimka: 
Pro občany narozené před 1.1.1936 platí výjimka 
– občanské průkazy, ve kterých mají vyznačenou 
dobu platnosti „bez omezení“ nebo platnost pro-
dloužena bez omezení“, zůstávají nadále platné. 

Ministerstvo vnitra,odbor správ. činností 

O Z N Á M E N Í 
Ve  středu  dne  22.10.2008  se  uskuteční  
v naší  obci  svoz nebezpečného odpadu. 
Budou odebírány následující druhy odpadů: 
� ZNEČIŠTĚNÉ OBALY OD BAREV, 

OLEJŮ  apod.    
� OLEJE, OLEJOVÉ  FILTRY 
� BARVY, LEPIDLA, CHEMIKÁLIE    
� ZÁŘIVKY,  VÝBOJKY  
� AKU - BATERIE  
� SUCHÉ GALVANICKÉ ČLÁNKY - 

MONOČLÁNKY  
� TELEVIZORY, RÁDIA A OSTATNÍ 

ELEKTROTECHNICKÝ   ODPAD                
� VYŘAZENÉ  LÉKY  
� PNEUMATIKY  
� LEDNICE, MRAZÁKY  

  
Žádáme  občany, aby  nebezpečný  odpad 

shromáždili již v úterý 21.10.2008 večer před  
budovu obecního  úřadu (za pomník). 

JINÉ ODPADY, NEŽ TY, KTERÉ JSOU 
UVEDENY NA PLAKÁTU NA UR ČENÉ 

MÍSTO PROSÍM  NEUKLÁDEJTE!!! 



v Horšicích doslova rozkvetou a tento 
vklad si odnášejí dál do života spolu 
s kvalitním vzděláním. Myslím, že pa-
nu ministru školství Liškovi by se 
v horšické škole líbilo tak, jako se tam 
líbí dětem. 

Škola Horšice 

Příloha 
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Krásné slunné počasí hned od rána 
provázelo děti 1.září na cestě do školy. 
Slavnostní atmosféru si obzvlášť užili 
prvnáčci. V horšické škole pro ně zor-
ganizovali milé přivítání. Úvodním 
slovem všechny oslovila paní ředitelka 
Pavla Nohavcová a pár povzbuzujících 
slov přednesl i pan starosta Miroslav 
Čepický. Pak byli oficiálně přivítáni a 
představeni noví prvňáci, kterým paní 
učitelky předaly diplomy, kornouty 
naplněné sladkostmi a krásné šerpy. 
Všem novým i stávajícím žáčkům přeji 
úsměvný i poučný a hlavně úspěšný 
školní rok 2008/2009. 

Za OÚ Dolce  Jitka Vašáková  

možnost uplatnit své vlohy a znalosti. 
Děti se učí formulovat své názory a 
diskutovat. Jak jsem se měla možnost 
přesvědčit, tato forma učení je pro děti 
velmi přitažlivá a přispívá k pohodě 
při vyučování, stejně jako jeho členění 
na kratší bloky s možností odpočinku 
v případě potřeby. Součástí výuky jsou 
i různé vycházky do přírody, poznáva-
cí výlety a podobné akce. Velmi oblíbe-
ná je u dětí Svatojánská noc, již tradič-
ní akce spojená s koncem školního 
roku, kdy mohou žáci ve škole přespat 
a strávit se svými paními učitelkami a 
spolužáky den plný her a dobrodruž-
ství. Nejvíce oceňuji skutečnost, že ke 
každému žákovi přistupují paní učitel-
ky individuáln ě, podle jeho nadání a 
potřeb, s respektem k osobnosti dítěte. 
O nadstandardním přístupu kolektivu 
vyučujících svědčí fakt, že horšická 
škola jednak nabízí individuální stu-
dijní plán žákům s výjimečnými inte-
lektovými schopnostmi a zároveň inte-
gruje děti s různou mírou mentálního i 
tělesného postižení nebo specifickými 
zdravotními problémy. Děti jsou tak 
nenásilně vedeny k poznání, že svět 
není černo-bílý a nárok na místo na 
slunci mají i Ti, kteří nejsou zrovna 
krásní, chytří, talentovaní a úspěšní. 
V žácích se zde nepěstuje rivalita, 
nejsou poměřováni výsledky premian-
tů - každý zažije v něčem úspěch; učí 
se vzájemnému respektu, pomoci a 
s p o l u p r á c i .  M n o h é  dě t i 
s pošramoceným sebevědomím 

Zahájení školního roku 

Slavnostní zahájení školního roku 
2008/2009 proběhlo i tentokrát v tělo-
cvičně naší školy. Sešli jsme se opět v 
hojném počtu. Přivítali jsme mezi námi  
starostu OÚ Horšice Miroslava Čepic-
kého, zástupce OÚ Dolce p. Jitku Va-
šákovou. Tento den byl slavnostní pře-
devším pro naše nové prvňáčky.Po 
úvodním slovu p. ředitelky Pavly No-
havcové promluvil k rodičům i žákům 
p. starosta Čepický. Poté následovala 
nejdůležitější část pro nové žáčky – 
předání upomínkových listů, šerp s 
nápisem Prvňáček a malé sladké od-
měny. Je zvykem, že rodiče v tento den 
mají možnost prohlédnout si školu, 
která  tak nádherně voní a  září čisto-
tou. Doufáme, že takováto příjemná 
atmosféra, která provázela tento den, 
vydrží v naší školičce po celý rok. 

učitelský sbor 

Začnu citací výroku ministra školství 
Ondřeje Lišky z rozhovoru uveřejně-
ného 27. 6. 2008 na serveru aktual-
ne.cz: “Je zajímavé, že školu, která 
se o něco snaží, poznáte téměř pár 
vteřin po té, co tam přijdete. Atmo-
sféra ve škole je něco velmi hmatatel-
ného.“ Právě taková je Základní 
škola a Mateřská škola v Horšicích, 
kde moje dcera absolvovala 4. a 5. 
ročník 1. stupně ZŠ. Jako matku, 
hledající před dvěma lety školu pro 
své dítě se závažnými zdravotními 
problémy, mne zde již při první ná-
vštěvě okamžitě nadchla právě ona 
hmatatelná „zvláštní“ atmosféra. 
Svoji roli hraje jist ě už umístění ško-
ly v pěkně zrekonstruované budově 
na okraji vesnice uprostřed luk a 
kopců. Budova má omezenou kapa-
citu žáků, takže počet dětí ve škole 
nepřesahuje stanovenou hranici 60 
žáků.  Paní učitelky a děti tak mají 
možnost velmi dobře se navzájem 
poznat, tím lépe, že některé děti cho-
dí do horšické školy už od mateřské 
školy. Ve škole panuje téměř rodinná 
atmosféra a radostná, hravá nálada. 
Výuka je výrazně orientována na 
projektové vyučování a podobné 
učební metody, se zaměřením na 
mezipředmětové vazby, kdy děti spo-
lupracují ve skupinkách a každý má 

pohladit. Dále jsme viděli mládě sovy 
pálené, která byla schovaná v malém 
košíčku plném jejího chmýří. Předsta-
vení bylo proložené kouzlením s kost-
kami, šátky a krabičkou s prstýnkem. 
Největším zážitkem pro děti byl červe-
ný papoušek Bertík a vzácný papoušek 
Kakadu z Indonézie Péťa. Představení 
všechny děti velice nadchlo a každý si 
odnášel mnoho nových informací.    

učitelský sbor 

 Zpráva o jedné 
neobyčejné základní 

škole 

Divadlo Fauna 

Slavnostní zahájení 
školního roku 

2008/2009 v ZŠ 
Horšice 

Ve středu 25. 9. 2008 se u nás uskuteč-
nilo představení Ptáků a kouzel. Nej-
prve byl dětem představen sýček, tan-
čící sova pálená, výr, o kterém jsme se 
dozvěděli, že chytá ještěrky, žáby i 
zajíce. Všichni se mnohokrát lekli, 
když jim takový velký pták prolétl 
nad hlavou. Když si výra jeho pán 
přivolal zpět k sobě, děti si ho mohly 


